
  
 
 
 

 

 
Udstillingsudvalget 
Ved Allan Sørensen 
+45-29 86 54 99 
 

 
 
Cvr 38947974 
udstformand@spidshundeklubben.dk 
 

 

DAGSORDEN - MØDE I UDSTILLINGSUDVALGET D. 18/6-2023 
 
Sted: 
Fjeldsted Skov Kro 
Store Landevej 92 
5592 Ejby 
Tid: Kl 9:30 (til morgenmad) – ca 16. 
 
Tilstede: Lisbeth, Allan, Lene Wohlfahrt, Pia, Karen, Gitte 
Afbud: Claus, Zaco 
Fraværende uden afbud: Frank 
 
Referent: Gitte Hartwig 
 

DAGSORDEN REFERAT 
1. Udestående fra sidste 

referat 
Ingen udeståender udover det, vi kommer ind på i dag i hht 
dagsorden 
 

2. Orientering fra DKK 
 

BSI-listen – opslag på FB. 
Info fra DKK bliver sendt af Lene. 
Har vi racer, hvor pels kan blive et problem? BSI skal 
gennemgås med dommere, inden ringen afsluttes. 
 

3. Orientering til/fra 
bestyrelsen 

Bestyrelsen mener det kunne være optimalt med mere 
kommunikation mellem udvalget og bestyrelsen. 
Betyrelsen vil rigtig gerne hjælpe, men skal have info. Vi er jo 
én klub! 
 
Hvis man oplever begrænsninger fra ”gamle” dage, ex 
software indkøb, så tag den op igen. Kunne være, det var 
ændret. 
 
Ændret forretningsorden: Ved ny kasserer i udvalget, skal 
bestyrelsen godkende den nye kasserer. Årsag er et problem i 
en anden specialklub.  
 
Bestyrelsen vil gerne bede om, at der bliver bedt om hjælp til 
nedpakning af udstillingen, inden der siges farvel og tak 
(speaker). 
 
Ved dobbeltfunktioner – evt som steward -, hvor man skal 
udstille selv, så bør der ventes til der er et naturligt ophold i 
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ringen, inden man kommer tilbage i ringen. Evt til klassen er 
færdig i den ring, hvor man er personale. Sker dog meget 
sjældendt – EDS var specielt. 
 
Årspoint – vi skal have klare linjer mht hvem der har ansvar for 
hvad (bestyrelse elle udvalget). Bedre samarbejde ønskes. 
 
Årskonkurrencer – kan der laves skilte med titlerne? 
 
Hjemmesiden – hvad sker der? Sidste rate er betalt, så nu 
åbnes der for at admins flytter eksisterende over. Der mangler 
at laves vejledninger til hvordan det gøres. Skal være klart til 
racerep-mødet i efteråret. 
 
Nye dommere skriver til bestyrelsen om indstilling til at de må 
gå elev/aspirant på vores udstillinger. Dette skal 
udstillingsformanden orienteres om inden der gives ok.  
Der skal være tid og plads til det på de enkelte udstillinger, 
især når vi nu går tilbage til 2 ringe med mange hunde. 
Bestyrelsen må gerne sige ok efter orientering af 
udstillingsformanden, men udstillingformanden bestemmer, 
hvilken udstilling, de kan gå på. 
 

4. Økonomi 
Status fra kassereren for 
afholdte udstillinger i 2023 
samt budget for resterende 
udstillinger i 2023. 
Udlæg og afviste kort – hvad 
gøres, så større beløb ikke skal 
betales af egen lomme? 
 

Pt et estimeret overskud på ca kr 40.000 på årets første 4 
udstillinger. 
Det er EDS, der hovedsagligt bidrager til overskuddet. 
 
Kontoen bliver drænet af flere underskud i træk og har 
medført at kort ikke kan lukkes. Hvis man fremover skal bruge 
større summer, og hvis udst-konto ikke kan dække 
omkostningen, eks til fly, kan man henvende sig til udst-
kassereren som så kan bede om udlæg fra hovedkonto. 
 

5. Evaluering af udstillinger i 
første halvår af 2023: 

Hvad gik godt – og hvad gik 
knapt så godt? 
Roller i udvalget (hænger også 
sammen med pkt 6+7) 

 

Knap så godt: 
Personale og dommere rykker for penge. Der er gået op til 14 
dage eller mere, i visse tilfælde. Der skal betales hurtigst 
muligt. Hvis problem, så informer andre med adgang til konti, 
så der kan overføres hurtigst muligt. Tryk på knappen ved 
mangel af tid eller penge på konto. Der kan igen evt gives 
udlæg fra hovedkonto, hvis nødvendigt. 
 
Indendørs udstillinger: 
Tilmeldingsfrist skal være 5 uger før, så vi kan nå at melde 
haller fra. 
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Opstilling og nedtagning generelt: 
Vi skal passe på, hvordan vi kommunikerer til folk, der hjælper, 
og hinanden. Vi gør alle sammen det bedste. 
Adgang til udstillingerne: 
Det er kl 08:45. HVIS der skal gives ok til tidligere adgang SKAL 
det aftales internt i udvalget, INDEN der gives adgang. 
Mangler fast korps af opstillere. 
Opstillingsansvarlig skal aftale med hjælpere. Der skal på 
forhånd gives information om, hvad der skal bruges hjælp til, 
eks. Opstilling af dommertelte eller udlægning af ringbånd, 
eller andet. 
Vi skal evt have ”hjælper/runner” roset/skilt. 
 
Strøby: 
155 tilmeldte hunde i 2023. 3 dommere. Vi skal kun have 2 
dommere i 2024 – og må så, hvis nødvendigt, finde en 3. 
Problemet er med hallerne – vi skal være klar, hvis vi skal have 
3 ringe. 
 
Hedensted: 
154 tilmeldte hunde i 2023. 3 dommere. Kun 2 i 2024. 
Muligt at afbestille en hal 4 uger før. 
 
EDS Herning: 
Udstillere adgang – nogle fik adgang torsdag, men kom 
tidligere, end angivet. Det er ikke ok. De forstyrrede opstilling. 
Fremadrettet er der først adgang på udstillingsdagen kl 8:45, 
MEDMINDRE ANDET er aftalt på forhånd. Dette SKAL 
overholdes, ellers lukkes der helt for tidlig adgang. 
Toiletforhold ikke optimale på denne udstilling. 
Planlægning: 
Der er blevet lagt et KÆMPE arbejde i at få denne udstilling op 
at stå hos især et par medlemmer af udvalget – og der lød stor 
ros og tak for indsatsen på mødet!  
Nogle få info blev aftalt meget sent og kom som en 
overraskelse. Eks foodtruck skal der betales for – kom som en 
overraskelse. 
Område: Beslutning om flytning taget meget hurtigt. 
Roll-ups: Flot, men ville have været rart, hvis vi havde kunnet 
tage denne beslutning sammen. Vi kan desværre ikke bruge 
den mere, da der står EDS på. 
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Fremadrettet ved tilsvarende større udstillinger: Fysisk møde, 
hvor vi planlægger alt og ansvar uddelegeres – det er en stor 
udstilling for os. 
 
Svendborg: 
Hjælpere kom først kl 8 og ikke kl 7:30 
160 tilmeldte hunde i 2023. 
Er langt væk. 
Men ellers fint område. Vi skal være tidligere ude mht 
caferteriet. Det skal aftales, hvor burene må stilles. 
 

6. Beslutninger – hvordan 
tages de i udvalget? 
 

Vi er et udvalg og skal tage beslutninger sammen. 
Dog skal man kunne tage beslutninger indenfor egen 
funktionsbeskrivelse, indenfor rimelighedens grænser. 
Hvis nødvendigt, så KAN der laves en Messenger-gruppe for en 
specifik udstilling, men KUN hvis nødvendigt!! 
 

7. Funktionsbeskrivelser: 
Se funktionsbeskrivelser 
igennem – igen. Vi har nye 
medlemmer med. 
Er de klare nok? Skal 
mere/andet med? 

 

Send rettelser til Gitte. Gitte sørger for at overføre til nyt 
brevpapir. 
 
Her nogle af ændringerne – rest blev skrevet ned af de enkelte 
ansvarlige: 
 
EDB ansvarlig: 
Skal opdeles i før og under. Pia gør. 
Præmielister skal scannes og lægges på serveren. 
Store rings resultater skal scannes og lægges på serveren, samt 
sendes til indtaster. 
 
Rosetansvarlig: 
Ringpersonalet sætter selv rosetter op og store rings rosetter 
sættes op af formand eller sekretær. 
 
Sekretær: 
Før: Give til opstillingsansvarlig (ikke udstillings-) og ca 3 uger 
før. 
 
Kasserer: 
Skrues lidt ned for slik og frugt – der er altid meget til overs. 
Blomstersammenplantninger er meget flotte, men er meget 
dyre. Besluttet at droppe på normale udstillinger. På 
juleudstilling fortsættes med BIS-plante (ex buksbom eller lille 
grantræ, eller lign) med julepynt. 
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(resterende kommentarer bliver sendt til udst-kasseren – Lene 
tog notater). 
 
Udst-formand: 
Sørger for fotograf + instruktion til fotograf om at der også skal 
tages billeder af resultatlister! Samt at fotograf sender billeder 
til Brian. 
Fordeling i store ring og dommer til barn og hund – til EDB 
før/efter udstilling. 
 
Opstillingsansvarlig: 
Forslag om, at vi har en ansvarlig mellem udstillinger, eks 
booking af haller med videre og så har vi en under udstillinger. 
Ansvarlig mellem udstilling deltager også under udstillinger, 
hvor muligt som hjælper med opstilling. Evt er ansvarlig 
mellem udstilling også afløser for ansvarlig under 
udstillingerne. 
(Lisbeth retter denne funktionsbeskrivelse, så mellem 
udstillinger kommer med) 
 
Vejledninger til de forskellige haller og områder: 

- Adresse til hal 
- Kontakt til hal 
- Specielle info omkring haller 
- Med mere 

Allan prøver at sætte noget op i samarbejde med de 
opstillingsanvarlige. Hurtigst muligt, men inden næste møde. 
 

8. Udstillinger resten af 2023: 
Mangler vi BIS-pokaler (Allan?) 
– og pokaler til B&H? 

 
 

Vi mangler IKKE BIS-pokaler og B&H pokaler. De må ligge et 
eller andet sted i burene.  
Vi vil ikke længere bruge kegler. Vi vil bruge metalhegnspæle i 
stedet. 
 
Fuglebjerg – sidste år i Fuglebjerg. Ingen cafeteria. Vi prøver at 
få fat i en foodtruck. Vi prøver at få en eller flere stande. Der 
skal bruges tid på at rydde op i Fuglebjerg lørdag – hele 
udvalget er hermed indkaldt til denne opgave! 
Hedensted – Der er søgt om titel til denne udstilling. SPK 
efterårsvinder. Hvis ok fra DKK, skal der laves diplomer. (Der er 
også søgt om forårsvinder til maj/juni udstillingen). Hal ok. 
Middelfart – Hal ok. Dommere ok. Personale ok. Bliver der 
julefrokost…?  
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Hvis ja, så skal der tales med cafeteriet snarest muligt. Hvem 
står for det? Der må IKKE medbringes mad i hallen og der må 
ikke spises i hallen – dette skal med på PM til juleudstillingen. 
Bestyrelsen beslutter om der skal være julefrokost eller ej. 
Sidste år aftalt at der skulle være musik og dæmpet belysning, 
men skete ikke. Vi ser på det igen i år. 
 

9. Udstillingskalender 2024: 
BIS pokaler 
Dommere? Personaler? 
Placeringer/lokaler?  

 

Pia bestiller BIS pokaler. 
 
Forår Sjælland 2/3: Bliver i Strøby. Dommere ok 
Forår Jylland 13/4: I Bredsten. Dommere ok. 
Forår Fyn 1/6: Dommere ok. Sted mangler. Gitte check med 
DKK ved motorvejen. 
Sommer Sjælland Ringsted 10-11/8: Dommere ok. Sted ok. 
Efterår Jylland 28/9: Hedensted. Dommere ok. 
Juleudstilling Fyn 30/11: Middelfart – ikke reserveret endnu. 
Mangler et par dommere. 
 

10. Udstillingskalender 2025 Vi skal i gang med at planlægge til 2025. Opslag på FB med 
input til dommere via racerepræsentanter (Lisbeth) 
Der skal findes lokationer. 
Kan vi evt finde et sted omkring Aarhus eller Randers i stedet 
for Hedensted? 
 
1/3 Sjælland 
26/4 Jylland (evt udendørs – eks Brørup?) 
14/6 Fyn 
2-3/8 Sjælland 
25/10 Jylland (evt Randers/Aarhus området?) 
29/11 Juleudstilling Fyn 
 

11. Eventuelt HUSK at bruge serveren og få adgang til den, hvis du ikke har 
adgang. 
Sørg for at få ting lagt op på serveren. 
 

12. Næste møde Online møde, hvor der kun følges op på opstillingsansvarlige 
samt planlægning af juleudstilling 
 
10/10-2023 kl 18:30 online via Messenger – Gitte ringer op 
 

 


